

1894-2016



河北医科大学

Hebei Medical University

## 河北医科大学

HEBEI MEDICAL UNIVERSITY

河北医科大学是中国当代建校最早的一所公立大学，其前身是1880年创办的直隶总督医院医学校。学校现有临床医学、口腔医学等本科专业14个，硕士专业62个，博士专业16个。博士后研究工作站4个。中西医结合为国家重点学科。学校有中国工程院院士2人，医院病床8000张，编辑出版9种学术杂志。学校被WHO和各个国家所认可。

Hebei Medical University is one of the oldest public universities in modern China, with its predecessor Zhili Viceroy's Hospital Medical School established in 1880. It covers 14 undergraduate majors such as clinical medicine and stomatology, among which the integrated traditional and Western medicine major is the national key discipline, 62 postgraduate majors, 16 majors for doctoral degree and 4 postdoctoral research stations. There are 2 academicians of the Chinese Academy of Engineering, 8,000 hospital beds and 9 academic journals edited and published in the university. The university is recognized by WHO and many other countries.



## 临床医学 本科

- 1、学制6年。1-5年课堂授课为主，第6年为临床实习。每年2个假期，寒假4个星期，暑假6个星期。第1学年和第6学年不放寒假。
- 2、课堂教学均为英语。与病人交流为汉语。
- 3、主要课程：汉语、生物学、基础医学、临床医学、人文科学、预防医学。
- 4、毕业：按学校规定完成学业，考核合格，授予医学学士学位。
- 5、入学时间：11月。毕业时间：6月。
- 6、申请条件：高中毕业，成绩优良。年龄18-25岁、英语水平好
- 7、汉语要求：入学时无要求。4年级时须获得中国汉语水平考试（HSK）3级或以上证书。
- 8、学费：每学年30000元人民币。

## MBBS

1. Duration: 6 years. Classroom teaching is carried out from the first to fifth academic years, and clinical internship is carried out during the sixth academic year. Two vacations every academic year, winter vacation is 4 weeks, summer vacation is 6 weeks. No winter vacation during the first and sixth academic years.
2. Classroom teaching in English, communication with patients in Chinese.
3. Major courses: Chinese language, biology, basic medicine, clinical medicine, human science and preventive medicine.
4. Graduation: students are awarded Bachelor of Medicine after completing their studies and passing the appraisal according to the university regulations.
5. Enrollment Date: November. Graduation Date: June.
6. Qualifications: senior high school graduates with the academic records above average. Aged between 18 to 25. Good English proficiency.
7. Requirements for Chinese language: no requirement for admission. HSK level 3 or above is required of the fourth year undergraduates.
8. Tuition fee: 30,000 RMB/ academic year.



## 口腔医学 本科

- 1、学制：中文授课5年，英语授课6年
- 2、主要课程：汉语、生物学、基础医学、口腔医学、人文科学、预防医学。
- 3、毕业：按学校规定完成学业，考核合格，授予医学学士学位。
- 4、入学时间：9月，毕业时间：6月。
- 5、申请条件：高中毕业，成绩优良、年龄18-25岁
- 6、汉语要求：入学时HSK3级证书，4年级时取得HSK4级证书。
- 7、学费：汉语授课每学年21000元人民币，英语授课每学年30000元人民币。

---

### Stomatology Undergraduate Program

1. Duration: 5 years for students taught in Chinese medium, 6 years for students taught in English medium.
2. Major courses: Chinese language, biology, basic medicine, stomatology, human science and preventive medicine.
3. Graduation: students are awarded Bachelor of Medicine after completing their studies and passing the appraisal according to the university regulations.
4. Enrollment Date: November. Graduation Date: June.
5. Qualifications: senior high school graduates with the academic records above average. Aged between 18 to 25.
6. Requirements for Chinese language: HSK level 3 is required for admission. HSK level 4 is required of the fourth year undergraduates.
7. Tuition fee: 21,000 RMB/ academic year for students taught in Chinese medium, 30,000 RMB/ academic year for students taught in English medium.



## 硕士研究生

HEBEI MEDICAL UNIVERSITY

- 1、学制3年。10月入学，6月毕业。
- 2、课程安排：前6个月为主要课堂教学，其他时间为跟随导师从事研究、临床、撰写论文等工作。最后2个月进行论文答辩。  
课堂授课课程：汉语、分子生物学或细胞生物学、学术讲座。
- 3、教学语言：中文、英文
- 4、毕业：完成学校规定的学习任务，考核与论文答辩合格，授予硕士学位。
- 5、入学条件：本科毕业，学士学位，成绩优良。
- 6、语言要求：
  - ①汉语授课的入学时汉语水平相当于HSK4级或以上。
  - ②英语授课的入学时英语水平相当于雅思5.2,2年级时须获得汉语HSK3级或以上证书。
- 7、学费：每学年35000元人民币

### Postgraduates

1. Duration: 3 years. Enrollment date: October. Graduation Date: June.
2. Course schedule: the classroom teaching is in the first six months. After that, the following tasks are arranged, including the clinical study and research, and thesis writing under the supervisor. The thesis defense is held in the last two months.  
Classroom teaching courses: Chinese language, molecular biology or cytobiology, academic seminars.
3. Teaching language: Chinese, English
4. Graduation: students are awarded master's degree after completing their learning tasks, passing the appraisal and thesis defense according to the university regulations.
5. Qualifications: undergraduates with bachelor's degree and academic records above average.
6. Language requirements:  
The Chinese language proficiency of the students taught in Chinese medium upon enrollment is required to be equivalent to HSK level 4 or above.  
The English language proficiency of the students taught in English medium upon enrollment is required to be equivalent to IELTS score of 5.0. And they are required to pass the test of HSK level 3 or above in the second year.
7. Tuition fee: 35,000 RMB/ academic year.

## 博士研究生

- 1、学制3年。10月入学，6月毕业。
- 2、课程安排：第1学年10月至次年5月主要为课堂授课，其他时间为跟随导师从事研究、临床、撰写论文等工作。最后一年的5-6月进行论文答辩。
- 3、课堂授课课程：汉语、分子生物学或细胞生物学、学术讲座。
- 4、教学语言：中文、英文
- 5、毕业：完成学校规定的学习任务，考核与论文答辩合格，授予博士学位。
- 6、入学条件：硕士毕业，硕士学位，成绩优良
- 7、语言要求：
  - ①汉语授课的入学时汉语水平相当于HSK5级或以上。
  - ②英语授课的入学时英语水平相当于雅思6.2,2年级时须获得汉语HSK3级或以上证书。
- 8、学费：每学年40000元人民币

---

### PhD graduates

1. Duration: 3 years. Enrollment date: November. Graduation Date: June.
2. Course schedule: classroom teaching is carried out from Oct. in the first academic year to May in the second academic year. After that, the following tasks are arranged, including the clinical study and research, and thesis writing under the supervisor. The thesis defense is held around May or Jun. in the last academic year.  
Classroom teaching courses: Chinese language, molecular biology or cytobiology, academic seminars.
3. Teaching language: Chinese, English
4. Graduation: students are awarded Doctoral degree after completing their learning tasks, passing the appraisal and thesis defense according to the university regulations.
5. Qualifications: postgraduates with master's degree and academic records above average.
6. Language requirements:  
The Chinese language proficiency of the students taught in Chinese medium upon enrollment is required to be equivalent to HSK level 5 or above.  
The English language proficiency of the students taught in English medium upon enrollment is required to be equivalent to be IELTS score of 6.0. And they are required to pass the test of HSK level 3 or above in the second year.
7. Tuition fee: 40,000 RMB/ academic year.

## 留学生活

- 1、住宿：学校提供留学生公寓（带卫生间，提供洗澡设施）。每间每天50-70元人民币。长期生优惠，每间每年11000-12000元人民币。
- 2、接站：新生入学在石家庄火车站、机场、免费接站。在北京等地接站收取部分费用。
- 3、饮食：可在任意餐厅就餐。
- 4、保险：学校代办留学生综合保险，每年600元人民币。
- 5、学费、住宿费在每学年入学后一个星期内付清该学年的。短期生一次付清全部费用。
- 6、留学申请：护照复印件、毕业证、成绩单、家庭住址及电话。

## Studying Abroad

1. Accommodation: international students hostel offered by the university (with bathroom and shower equipment). 50 to 70 RMB/room/day. Lower price for the long-term program students at 11,000 to 12,000 RMB/room/academic year.
2. Pick-up: free pick-up at Shijiazhuang Railway Station and Airport. A certain amount of expenses is charged for pick-up in other cities such as Beijing.
3. Dining: no particular requirements.
4. Insurance: 600 RMB/academic year for international students comprehensive insurance purchased by the university on behalf.
5. For long-term program students, the tuition fee and accommodation fee shall be cleared within one week after enrollment every academic year. For short-term program students, all the fees shall be cleared once.
6. Documents necessary for application: photocopy of passport, graduation certificate, academic transcript, home address and telephone number.





## **S. B. EDUCATIONAL CONSULTANCY PVT. LTD.**

Head Office : 705, Real Tech Park, Sector 30 A, Opp. Tunga Hotel, Vashi, Navi Mumbai-400705  
Mobile No : 09820445193, Landline No.: 022-27814512/13

### Ahmedabad :

326,Sunrisemall,Nr.MansiCircle,JudgesBanglowRoad,Vastrapur,  
Ahmedabad-380015,MobileNo.:8155018147,9879606650  
Landline No. :079-40007977

A-105,SoboCenter,GalaGymkhanaRoadSouthBopal,Ahmadabad,  
Landline No : 02717 404296, Mobile No : 0 8155018147

### Rajkot :

43,SadguruthirthdhamComplex,2ndfloor,RaiyaRoad,Rajkot  
Mobile No.: 7069898198 / 9510056237

### Delhi :

C-53, Ground Floor, Sec-2, Noida, U.P.  
LandlineNo:01204560921,MobileNo:7081566777/7081511777

### Varanasi :

3rdfloor/PrakashMegaMart,NearBankofBarodaLankaVaranasi221005  
Landline No : 0542-2366348, Mobile No : 07800064595

### Nagpur :

14/01, 2nd floor, National Film Academy, IT Park,  
Gayatri Nagar, Nagpur-440022  
MobileNo:09225340769,LandlineNo.:0712-2243117-178

### Raipur :

306,2ndFloor,ShyamSquare,BesideLicbuilding,PandriRaipur(CG)  
LandlineNo:0771-2583455/755,MobileNo:07024686666

**BRANCHES : PUNE / CHENNAI / AKOLA / RANCHI / PATNA BHOPAL / HYDERABAD / GUNTOOR**